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中山醫學大學營養學系五年一貫修讀學、碩士學位實施細則 
第 一 條 中山醫學大學營養學系(以下簡稱本系)為鼓勵本系大學部優秀學生繼續留本

系就讀碩士班，並期達到連續學習之效果及縮短修業年限，依「中山醫學大

學五年一貫修讀學、碩士學位辦法」第二條之規定，特訂定本實施細則（以

下簡稱本細則）。 
第 二 條 本系大學部學生，修業滿五學期，在學期間學業成績達該班前 50%(含)者且

必修課程皆需及格通過，得於第三學年下學期 3 月底前，向本系提出申請（申

請表如下）。 
第 三 條 申請者需繳交下述文件 

一、學程申請表 
二、學業成績單乙份（需含班排名）。 
三、兩份推薦函（至少含一份為本系教師之推薦函）。 
四、讀書計畫(含個人之研究興趣及志向)乙份。 
五、若有學術著作(論文、研究結果報告)，請一併繳交。 

第 四 條 經本系系務會議審查合格之學生，即取得碩士班預備研究生（以下簡稱預研

生）資格，錄取名額以本系碩士班甄試生錄取名額之五分之三為上限。 
第 五 條 取得預研生資格者，必須於四年級取得學士學位，並於畢業年度參加本校碩

士班甄試入學或一般生入學考試，經錄取後始正式取得碩士班研究生資格。

已取得預研生資格者，若未能如期取得學士學位，則喪失預研生資格。 
第 六 條 大學期間所選修之研究所課程，至多可抵免碩士班研究生應修學分數之四分

之三（不含論文學分），但研究所課程若已計入大學部畢業學分數內，不得

再申請抵免碩士班學分數。預研生應於入學當學期正式上課日前填寫「研究

生抵免學分申請表」提出抵免申請，逾期不受理。 
第 七 條 本細則未盡事宜，悉依本校學則及相關法令規定辦理。 
第 八 條 本細則經系務、院務會議通過，並經教務會議通過後公布實施，修正時亦同。 

  
 
※相關附件： 申請表 

※修正記錄： 99 年 03 月 18 日 98 學年度第 2 學期第 1 次系務會議通過 

 99 年 04 月 01 日 98 學年度第 2 學期第 1 次院務會議通過 

 99 年 05 月 28 日 98 學年度第 2 學期第 2 次教務會議通過 

 107 年 04 月 10 日 106 學年度第 2 學期第 1 次系務會議修正通過 

 107 年 05 月 09 日 106 學年度第 2 學期第第 2 次院務會議通過 

 107 年 07 月 17 日 106 學年度第 2 學期第 2 次教務會議通過 

 111 年 04 月 22 日 110 學年度第 2 學期第 2 次系務會議通過 

 111 年 05 月 20 日 110 學年度第 2 學期第 2 次院務會議通過 
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 111 年 06 月 09 日 110 學年度第 2 學期第 2 次教務會議通過 

 111 年 09 月 22 日 111 學年度第 1 學期第 2 次系務會議修正通過 

 111 年 11 月 09 日 111 學年度第 1 學期第 2 次院務會議通過 

 111 年 12 月 01 日 
111 學年度第 1 學期第 2 教務會議(教務處中華民國 111 年 12 月 01 日

1112103038 號簽請校長核定，111 年 12 月 05 日公告) 

   

   

 



 

中山醫學大學營養學系 
五年一貫修讀學、碩士學位申請表 

學生姓名  

學    號  

原就讀學系
（組）                         學系          組 

原學系主任
簽章  

資
格
審
查 

繳交資料 資料檢核 

1. 本申請表 

2. 學業成績單乙份（需含班

排名）。 

3. 兩份推薦函（至少含一份

為本系教師之推薦函）。 

4. 約一千字讀書計畫(含個人之

研究興趣及志向)乙份。 

5. 若有學術著作(論文、研究結果

報告)，請一併繳交。 

□繳交齊全 

□尚缺繳交項目： 

報名資格審查 

□符合規定  □不符合 

營養學系系主任簽章 營養學系承辦人員簽章 

  

說明：一、應於三年級下學期 3 月底前向本系提出申請。 

二、請檢附申請系所規定繳交之審查資料。 



 

Implementation Guidelines for the Five-Year Integrated Bachelor's 
and Master's Degree Program in the Department of Nutrition at 

Chung Shan Medical University 
A r t i c l e  1 To encourage outstanding undergraduate students in the Department of Nutrition 

(from now on referred to as the "Department") to continue their studies in the 
Master's program within the Department, to achieve continuous learning and 
shorten the duration of their studies, these implementation guidelines (from now 
on referred to as the "Guidelines") are established by the provisions of Article 2 
of the "Chung Shan Medical University Five-Year Integrated Bachelor's and 
Master's Degree Program Regulations." 

A r t i c l e  2 Undergraduate students in the Department who have completed five academic 
semesters and achieved a ranking within the top 50% of their class, with passing 
grades in all required courses, may apply to the Department by the end of March 
of the third year, second semester (application form provided below). 

A r t i c l e  3 Applicants must submit the following documents: 
(1) Application form for the program. 
(2) Official academic transcript (including class ranking). 
(3) Two letters of recommendation (at least one from a faculty member within 

the Department). 
(4) Study plan, including research interests and goals. 
(5) Any academic publications (theses, research reports) should be submitted if 

available. 
A r t i c l e  4 Students who pass the review by the Department Council will be granted the 

status of a Master's program preparatory graduate student (from now on referred 
to as "preparatory graduate student"), with the number of admissions limited to a 
maximum of three-fifths of the quota for admitted students in the Department's 
Master's program entrance examination. 

A r t i c l e  5 To obtain the status of a preparatory graduate student, students must get a 
Bachelor's degree within four years and participate in the university's Master's 
program entrance examination or general student admission examination in the 
year of graduation. Only after successful admission can they officially obtain the 
status of a Master's program graduate student. Preparatory graduate students who 
receive a Bachelor's degree as scheduled will retain their prior graduate student 
status. 

A r t i c l e  6 Courses taken during the undergraduate program may be credited for up to 
three-fourths of the required credits for the Master's program (excluding thesis 
credits). However, if the courses have already been counted towards the credits 
needed for the undergraduate degree, they cannot be applied for credit exemption 
in the Master's program. Preparatory graduate students must submit an 
"Application for Credit Exemption for Graduate Students" before the official start 
of the semester they enroll in. Only on-time applications will be accepted. 



 

A r t i c l e  7 Any matters not covered in these guidelines shall be handled by the university's 
regulations and relevant laws. 

A r t i c l e  8 These guidelines shall be announced and implemented after approval by the 
Department Council and College Council and subsequently approved by the 
Academic Affairs Council. Any amendments shall follow the same process. 
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